
 

Hilsen til udvalget fra Niklas Larsen, cykelrytter fra Slagelse via hans far Palle: 

 

Vi skal med Niklas til teampræsentation idag i Kolding. Lørdag tager han med landsholdet 14 dage 

til Mallorca på sidste træningslejr inden landvejssæsonen starter. Første start på landevejen bliver 

formentlig ved Slagelse Cykle Rings løb den 9. april med start i Slotsbjergby. 

 

Han har holdt lidt pause efter VM på banen, som jo gik helt fantastisk godt både for ham og holdet. 

Han har haft en helt vild udvikling på 4000m holdet på banen; 

 

- første træning på banen sidst i november 2014 

- dansk U19 mester i december 2014 

- dansk U19 mester i holdforfølgelse januar 2015 

- deltaget i 3 World Cups på senior niveau fra oktober 2015 - Januar 2016 med henholdsvis en 4. 

plads i Columbia, 8. plads på New Zealand og en 2. plads i Hong Kong 

- bronzemedalje og ny dansk rekord ved senior VM i London i marts 2016 i hans blot 8. start på 

banen 

- han har cyklet på 6 kontinenter fra september 2015 til januar 2016 

 

- Han blev 7'er ved VM på landevejen i USA, et dansk mesterskab på landevejen og en 

bronzemedalje ved de samme danske mesterskaber. Med på U19 landsholdet gennem hele 2015, 

hvor de blev nr 2 på verdensranglisten, Niklas fik flere etapesejre og podieplaceringer rundt om i 

Europa samt samlet nr 2 i den danske junior cup.  

- Han var med på invitation til det traditionelle Stjerneløb i Roskilde med de voksne, hvor han fik 

en fantastisk 6. plads.  

Det har givet rigtig mange rejsedage henover vinteren, så han ikke været ret meget hjemme. Det har 

givet ham mange spændende oplevelser, men samtidig meget krævende og hårdt for ham.  

 

Nu skal han i gang med at lære sit nye team at kende, han møder dem første gang idag, da han i 

løbet af vinteren ikke har været hjemme, når de har haft samlinger. Derefter skal han finde sin plads 

og funktion på det nye team, hvor hans tilgang er ydmyghed og lære cykling på seniorniveau på 

landevejen frem til sidst i juni 2016. Derefter går det videre mod sæsonens hovedmål, som er at 

være blandt de udvalgte til OL i Rio samtidig at komme til at køre i Rio. 

 

Det er helt uvirkeligt at se tilbage på. Men bestemt fortjent, indsatsen fra Niklas har været stor og vi 

andre har bare forsøgt at skabe de bedst mulige rammer rundt om ham.  Og dem er du og Slagelse 

Kommune en del af med opbakningen fra markedsføringspuljen, rigtig mange gange tak for 

det😊🇩🇰. Medierne har været gode til at nævne Slagelse-drengen Niklas, så tænker mange i både 

ind- og udland har lagt mærke til ham og Slagelse, og endda lidt flere end Sport One havde 

forventet i deres analyse. 

 

Venlig hilsen 

Palle 

 


